

4th Sunday in Ordinary time Year B 31st Jan 2021

(Dt 18:15-20; I Cor 7:32-35; Mk 1:21-28)

Today's readings teach us about the Divine authority, as exercised in this world by the prophets of the Old Testament in their messages, by the apostles in their writings and teaching in the New Testament. Jesus showed His divine authority in his teaching and healing ministry.

Today's first reading tells us that a true prophet like Moses speaks with authority because it is God Who speaks through him. God chose the Old Testament prophets and He put His message in their mouths to speak. Their words filled with authority. After the Babylonian exile, the Jewish priests began to interpret the words of Moses given in the first reading, namely, "*a prophet like me*," as referring to one individual, the expected Messiah. This passage is chosen for today's first reading because it refers to Jesus, the "preacher with authority," mentioned in today's Gospel.

In the second reading, St. Paul exercises his God-given authority as the *Apostle to the Gentiles* to teach people in Corinth that marriage is a holy state ordained by God and that it is a life-long partnership according to the teaching of the Lord. But he opts for, and recommends, celibacy, so that one may serve the Lord without the distractions of married life.

Mark describes one sample Sabbath day of Jesus' public life. Jesus joins in public worship in the synagogue as a practicing Jew, heals the sick, drives out evil spirits and prays privately. People immediately noticed that Jesus teaches with authority and heals with Divine power. Jesus explains the Scriptures with complete confidence, and when questioned by people, he answered with authority. Jesus in using his real (authentic) Divine authority to teach, empower, liberate, and heal others. **In today's Gospel, the evil spirit** recognized and loudly declared **Jesus as the Messiah**. Jesus harsh, command, "*Be quiet! Come out of him!*" exorcises the demon who departs, obedient to His Divine authority.

We need to approach Jesus for liberation: Jesus did not use his authority and Divine power to rule and control people, but to set them free. Hence, let us approach Jesus with trusting Faith so that he may free us from the evil spirits that keep us from praying and that prevent us from loving others and sharing our blessings with them. Jesus also frees us from all the "evil spirits"

of fear, jealousy, anger, envy, addictions, compulsions, selfishness, resentment, and hostility. May God free us from all those spirits which make us deaf, dumb, blind, lame, and paralyzed, physically and spiritually.

We need to use our God-given authority to build up lives. So many people with authority have made a lasting impression on our lives either for good or ill. Perhaps it was a grandparent, an uncle, or a parent, who loved us and cared for us. Perhaps it was a Sunday school teacher who encouraged us in our Faith and exerted a positive impact on our lives. Perhaps we remember the kindness as well as the firm discipline that a schoolteacher gave us. Teachers are powerful because they change and mold lives. Hence, let us all become good teachers like Jesus and use our authority to mold young lives in the right way. Amen

Julian Policetti
SMD&SF Rosamond

IV domingo del tiempo ordinario Año B 31 de enero de 2021

(Dt 18: 15-20; I Cor 7: 32-35; Mc 1: 21-28)

Las lecturas de hoy nos enseñan acerca de la autoridad divina, tal como la ejercieron en este mundo los profetas del Antiguo Testamento en sus mensajes, los apóstoles en sus escritos y la enseñanza del Nuevo Testamento. Jesús mostró su autoridad divina en su ministerio de enseñanza y sanidad.

La primera lectura de hoy nos dice que un verdadero profeta como Moisés habla con autoridad porque es Dios quien habla a través de él. Dios escogió a los profetas del Antiguo Testamento y puso Su mensaje en sus bocas para hablar. Sus palabras llenas de autoridad. Después del exilio en Babilonia, los sacerdotes judíos comenzaron a interpretar las palabras de Moisés dadas en la primera lectura, a saber, "un profeta como yo", como refiriéndose a un individuo, el Mesías esperado. Este pasaje se elige para la primera lectura de hoy porque se refiere a Jesús, el "predicador con autoridad" mencionado en el Evangelio de hoy.

En la segunda lectura, San Pablo ejerce la autoridad que Dios le ha dado como apóstol de los gentiles para enseñar a la gente de Corinto que el matrimonio es un estado santo ordenado por Dios y que es una asociación de por vida según las enseñanzas del Señor. Pero opta y recomienda el celibato, para que se pueda servir al Señor sin las distracciones de la vida matrimonial.

Marcos describe un ejemplo de día de reposo de la vida pública de Jesús. Jesús se une al culto público en la sinagoga como judío practicante, cura a los enfermos, expulsa los malos espíritus y ora en privado. La gente notó inmediatamente que Jesús enseña con autoridad y sana con poder divino. Jesús explica las Escrituras con total confianza y, cuando la gente le pregunta, responde con autoridad. Jesús al usar su autoridad Divina real (auténtica) para enseñar, empoderar, liberar y sanar a otros. **En el evangelio de hoy, el espíritu maligno** reconoció y declaró en voz alta a **Jesús como el Mesías**. Jesús ásperamente, ordena: "¡Cállate! ¡Sal de él!" exorciza al demonio que se marcha, obediente a su autoridad divina.

Necesitamos acercarnos a Jesús para la liberación: Jesús no usó su autoridad y poder Divino para gobernar y controlar a las personas, sino para liberarlas. Por tanto, acerquémonos a Jesús con fe confiada para que

nos libere de los espíritus malignos que nos impiden orar y que nos impiden amar a los demás y compartir nuestras bendiciones con ellos. Jesús también nos libera de todos los "espíritus malignos" del miedo, los celos, la ira, la envidia, las adicciones, las compulsiones, el egoísmo, el resentimiento y la hostilidad. Que Dios nos libre de todos esos espíritus que nos hacen sordos, mudos, ciegos, cojos y paralizados, física y espiritualmente.

Necesitamos usar la autoridad que nos ha dado Dios para edificar vidas. Tantas personas con autoridad han dejado una impresión duradera en nuestras vidas, ya sea para bien o para mal. Quizás fue un abuelo, un tío o un padre, que nos amaba y se preocupaba por nosotros. Quizás fue un maestro de escuela dominical quien nos animó en nuestra fe y ejerció un impacto positivo en nuestras vidas. Quizás recordemos la amabilidad y la firme disciplina que nos brindó un maestro de escuela. Los maestros son poderosos porque cambian y moldean vidas. Por lo tanto, convirtámonos todos en buenos maestros como Jesús y usemos nuestra autoridad para moldear la vida de los jóvenes de la manera correcta. Amén

Julián Policetti
SMD y SF Rosamond